
V neděli 26. ledna 2025 se v 
Jihlavě konal Den otevřených 
dveří společnosti ČSAD AUTO-
BUSY České Budějovice a.s., 
která se od 30. března 2025 
stane novým dopravcem v 
oblasti Jihlavska. Akce přiláka-
la širokou veřejnost i význam-
né hosty, mezi nimiž nechyběl 
hejtman Kraje Vysočina Martin 
Kukla, generální ředitel spo-
lečnosti ČSAD AUTOBUSY Čes-
ké Budějovice a.s.  Vladimír 
Homola a také ředitel oblasti 
Vysočina Jan Říha. Tato událost 
byla příležitostí nejen k před-
stavení nového dopravce, ale i 
k diskusi o budoucnosti veřejné 
dopravy v regionu. Přinášíme 
vám exkluzivní rozhovor s klí-
čovými osobnostmi, které se na 
změnách v dopravě podílejí.

Pane hejtmane, jak vnímáte 
změnu dopravce v kraji?

Martin Kukla: „Veřejná dopra-
va je klíčová pro mobilitu oby-
vatel kraje. Modernizace vozo-
vého parku a zlepšení zázemí 
pro řidiče i cestující jsou pozi-
tivními kroky. Jsem rád, že nové 
autobusy splňují vysoké stan-
dardy, a věřím, že budou dob-
ře sloužit obyvatelům Jihlav-
ska. Kraj se dlouhodobě snaží 
o zkvalitnění veřejné dopravy, 
a proto vítáme vstup nového 
dopravce s inovacemi a moder-
ním přístupem.

Autobusy splňují náš přede-
psaný standard. Cestující, před-
pokládám, že nejen ti náctiletí, 
kteří s námi jezdí do škol, oce-
ní především dostupnost Wi-Fi 
zdarma nebo možnost dobíje-

ní elektroniky. Zatímco v létě 
budou autobusy klimatizova-
né, v zimě se i díky dvojitému 
zasklení oken nebudou interié-
ry zamlžovat. Někdo by si mohl 
říci, že to je drobnost, ale právě 
drobnosti dělají cestování kom-
fortním. Pohodlné nastupová-
ní do nízkopodlažního vozi-
dla usnadní využívání veřejné 
dopravy především seniorům. 
Zaplatit jízdné lze bezhoto-
vostně, usadíte se na pohodl-
ných sedačkách, autobus pře-
veze pohodlně až dva kočárky. 
Z pohledu běžného cestující-
ho není co vytknout. Pokud 
bude mít v rukou volant zku-
šený řidič, pak bude jízda těmi-
to vozidly skvělou volbou pro 
cestování do škol, do práce, za 
sportem nebo za zábavou.“

Pane generální řediteli, co 
znamená vstup společnosti 
ČSAD AUTOBUSY České Budě-
jovice na Jihlavsko?

Vladimír Homola: „Je to pro 
nás významný krok. Naším 
cílem je zajistit kvalitní, kom-
fortní a spolehlivou dopravu 
pro obyvatele Jihlavska. Při-
cházíme s moderními auto-
busy Iveco Crossway, které 
nabízejí vysoký standard ces-
tování, včetně Wi-Fi připoje-
ní, USB zásuvek a klimatizace. 
Věříme, že cestující ocení nejen 
pohodlí, ale také naši profesi-
onalitu a snahu neustále zlep-
šovat služby. Lidskost a upřím-
ný zájem pana hejtmana nám 
udělaly radost. Je fajn vědět, 
že i nejvyšší představitel kraje 
se detailně o veřejnou dopra-
vu zajímá. Na každý pád se na 
Vysočinu těšíme.“

Pane Řího, jak probíhá pří-
prava na zahájení provozu?

Jan Říha: „Intenzivně pracuje-
me na tom, aby vše bylo připra-
veno k 30. březnu 2025. Nové 
kanceláře a zázemí pro řidiče 

v prostorách Dopravního pod-
niku města Jihlavy nám umožní 
efektivní řízení provozu. Sou-
částí příprav je i školení řidičů 
a zaměstnanců, abychom zajis-
tili plynulý přechod a vysokou 
kvalitu služeb.“

Jaké hlavní novinky mohou 
cestující očekávat?

Vladimír Homola: „Nasazuje-
me nové autobusy s Wi-Fi při-

pojením, USB zásuvkami a kli-
matizací. Pracujeme také na 
zlepšení dostupnosti pro osoby 
se sníženou pohyblivostí.“

Budou se měnit jízdní řády 
a spoje?

Jan Říha: „Nové jízdní řá-
dy jsou již připravené a zpra-
cované Krajem Vysočina. Do 
budoucna plánujeme další opti-
malizaci spojů ve spolupráci s 

krajem, a to na základě zpětné 
vazby od cestujících.“

Co byste vzkázal cestují-
cím?

Vladimír Homola: „Těšíme se, 
že se staneme součástí každo-
denního života cestujících na 
Jihlavsku. Naším cílem je posky-
tovat spolehlivou a příjemnou 
dopravu, která bude odpovídat 
jejich potřebám.“ (PI-013-2D)

Rozhovor: Den otevřených dveří 
a budoucnost dopravy v Jihlavě


